
PROTOKÓŁ Nr IX.2024 

sesji Rady Gminy Złotów 

z dnia 19 grudnia 2024 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 900 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Złotowie. 
 

         Otwarcia IX sesji Rady Gminy Złotów dokonał Przewodniczący Rady – Sławomir 

Czyżyk stwierdzając, że w obradach uczestniczy 15 radnych, na ustawowy skład 15 radnych,  

co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

- lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk powitał radnych i zaproszonych gości: 

 

Witam serdecznie koleżanki i kolegów Radnych, witam gości zaproszonych jest z nami dzisiaj 

jak zawsze Pan Wójt Gminy Złotów Piotr Lach. Witam serdecznie Zastępcę Wójta Pawła 

Michalskiego, jest z nami Pani Skarbnik Emilia Konopińska – Nochowicz, jest również z nami 

Patrycja Rudnik – Włoszczyńska, radca prawny w Urzędzie Gminy. Zaproszenie też otrzymali 

radni powiatowi – nie widzę tutaj nikogo z radnych powiatowych. Pan Wojewoda był  

z życzeniami już we wtorek, w poniedziałek na posiedzeniu komisji, bo obowiązki służbowe 

akurat dzisiaj mu nie pozwalają z nami tutaj być. Witam serdecznie wszystkich dzisiaj widzów 

dzisiejszej sesji. Jest nam niezmiernie miło, że tyle gości jest w naszych progach skromnych, 

bardzo serdecznie Państwa witam. Witam również Magdę odpowiedzialną za pracę tutaj Rady  

i obsługę sesji, jak również Grzegorza Górskiego.  

        

              - lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Ad 2    

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo wraz z niezbędnymi materiałami 

otrzymaliście Państwo proponowany porządek obrad:  

  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy 
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Złotów na lata 2025 – 2030 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2025 rok 

       1) omówienie projektu uchwały budżetowej 

       2) przedstawienie opinii i wniosków komisji i radnych 

       3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

       4) przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków komisji                      

           i radnych 

       5) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie  

       6) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej po przyjętych poprawkach 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania w dzierżawę Zakładowi 

Wodociągów i Kanalizacji Gminy Złotów Spółka z o.o. nieruchomości oraz sieci 

wodociągowych i kanalizacyjnych wraz z infrastrukturą towarzyszącą i urządzeniami 

oddanych do eksploatacji stanowiących własność Gminy Złotów  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania w dzierżawę Zakładowi 

Wodociągów i Kanalizacji Gminy Złotów Spółka z o.o. nieruchomości oraz sieci 

wodociągowych i kanalizacyjnych wraz z infrastrukturą towarzyszącą i urządzeniami 

oddanych do eksploatacji stanowiących własność Gminy Złotów 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania nieruchomości zamiennej  

w ramach odszkodowania za grunt przyjęty z mocy prawa na rzecz Gminy Złotów  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu pomieszczeń gospodarczych, 

stanowiących własność Gminy Złotów 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Złotów 

na rok 2025 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy 

Złotów na rok 2025 

14. Interpelacje i zapytania radnych 

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

16. Wolne wnioski i informacje 

17. Zamknięcie obrad 
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Sławomir Czyżyk – zapytał, czy ktoś z Państwa chciałby wnieść zmiany do proponowanego 

porządku obrad? Proszę o zgłaszanie.  Drodzy Państwo, wraz z niezbędnymi materiałami na 

dzisiejszą sesję otrzymaliście Państwo proponowany porządek obrad, w związku z tym mam 

zapytanie, czy ktoś z Państwa chciałby wnieść zmiany do porządku obrad- proszę o zgłaszanie.  

Proszę Panie Wójcie.  

 

Piotr Lach – powiedział, Szanowni Państwo, chciałem prosić o wprowadzenie do dzisiejszego 

porządku obrad trzech projektów uchwał. Pierwszy projekt uchwały, to jest to projekt uchwały 

w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2024, drugi projekt uchwały to 

jest projekt w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2030 i trzeci projekt uchwały, to jest 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji gminnego programu profilaktyki  

i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii Gminy Złotów 

na rok 2025. Dziękuję. 

  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panie Wójcie, czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby wnieść zmiany do porządku obrad dzisiejszych? Nie widzę. W związku z tym Drodzy 

Państwo, poddaję pod głosowanie, chyba mogę blokowo wszystkie od razu zgłoszone zmiany 

tutaj do porządku obrad przez Pana Wójta poddać pod głosowanie. Czy są jeszcze jakieś 

zapytania? Skoro nie, to Drodzy Państwo, kto jest za przyjęciem proponowanych zmian, 

proszę, kto jest przeciw lub się wstrzymuje- proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   
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11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Zmiany do porządku obrad zostały przyjęte jednogłośnie.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę odnotować je sobie w pkt 6 rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2024 rok, w pkt 7 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2030 i w pkt 8 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji gminnego programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii 

Gminy Złotów na rok 2025 i kolejność proszę o trzy przesunąć. Nie było proponowanych 

więcej zmian do porządku obrad, w związku z tym Drodzy Państwo poddaję porządek obrad 

pod głosowanie z uwzględnieniem wcześniej głosowanych zmian. Kto jest za, przeciw lub się 

wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   
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10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej 

na 2024 rok 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 

– 2030 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii Gminy Złotów na rok 2025 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Złotów na lata 2025 – 2030 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2025 rok 

       1) omówienie projektu uchwały budżetowej 
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       2) przedstawienie opinii i wniosków komisji i radnych 

       3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

       4) przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków komisji                      

           i radnych 

       5) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie  

       6) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej po przyjętych poprawkach 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania w dzierżawę Zakładowi 

Wodociągów i Kanalizacji Gminy Złotów Spółka z o.o. nieruchomości oraz sieci 

wodociągowych i kanalizacyjnych wraz z infrastrukturą towarzyszącą i urządzeniami 

oddanych do eksploatacji stanowiących własność Gminy Złotów  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania w dzierżawę Zakładowi 

Wodociągów i Kanalizacji Gminy Złotów Spółka z o.o. nieruchomości oraz sieci 

wodociągowych i kanalizacyjnych wraz z infrastrukturą towarzyszącą i urządzeniami 

oddanych do eksploatacji stanowiących własność Gminy Złotów 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania nieruchomości zamiennej  

w ramach odszkodowania za grunt przyjęty z mocy prawa na rzecz Gminy Złotów  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu pomieszczeń gospodarczych, 

stanowiących własność Gminy Złotów 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Złotów 

na rok 2025 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy 

Złotów na rok 2025 

17. Interpelacje i zapytania radnych 

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

19. Wolne wnioski i informacje 

20. Zamknięcie obrad 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 2, przechodzę Drodzy Państwo do pkt 3 

przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji .  

 

Ad 3 

Sławomir Czyżyk – powiedział, jak wszystkim wiadomo, protokół był sporządzony zgodnie  

z przebiegiem obrad, wyłożony do wglądu w biurze do spraw obsługi Rady. Mam zapytanie  
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czy zachodzi konieczność odczytywania tegoż protokołu? Nie ma. Skoro nie zachodzi taka 

konieczność - poddaję punkt pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się 

wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie.  

 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 3, przechodzimy do pkt 4 sprawozdanie Wójta 

Gminy z działalności w okresie między sesjami. Sprawozdanie w Państwa posiadaniu. 
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Ad 4  

 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie w Państwa posiadaniu. Proszę, bardzo 

otwieram w formie dyskusji, czy są pytania do Pana Wójta w tej kwestii? Proszę bardzo  

w formie pytań, czy ktoś chciałby tutaj do Pana Wójta? Czy Pan Wójt chciałby uzupełnić,  

to sprawozdanie o jakiś punkt? Nie. Pan, dobrze kolega Radny Adam Tomaszewski, proszę 

bardzo.  

 

Adam Tomaszewski – powiedział, Panie Wójcie, ja tylko mam, żeby Pan prośbę taką 

zrelacjonował z posiedzenia Zarządu Zgromadzenia Krajny nie, co tam było na tym Zarządzie?  

 

Piotr Lach – powiedział, Szanowni Państwo, dwie jakby odrębne sprawy, czyli posiedzenie 

zarządu, to no mieliśmy okazję gościć przedstawicieli firmy Novago. Zaprosiliśmy m. in. też  

z mojej inicjatywy firmę, mieliśmy do omówienia sporo rzeczy. Kluczowym elementem, 

którym, o którym teraz możecie Państwo pewnie czytać w mediach, jest kwestia przejścia  

i możliwości przejścia przedsiębiorców wyjścia z systemu .Jeżeli chodzi o odpady komunalne 

przedsiębiorcy mieli możliwość podjęcia decyzji o tym, czy pozostają w systemie związku 

gmin, czy bezpośrednio podpisują umowę z firmą zewnętrzną. W tym przypadku akurat no 

największy, największy temat dotyczył firmy Novago. Z rozmów, które toczyły się między 

przedsiębiorcami, a firmą Novago, wynikało, że będzie możliwość, że firma Novago 

zagwarantuje nieco niższe stawki za odbiór tych odpadów komunalnych niż w tej chwili płacą 

przedsiębiorcy będąc w systemie Związku Gmin. Natomiast problemem, problem pojawił się 

natury formalnej, ponieważ aby skutecznie wyłączyć się z systemu, należy złożyć taką 

informację i dołączyć do niej umowę na odbiór odpadów przez innego operatora. I tutaj, jak się 

okazało, większość przedsiębiorców no to głównie dotyczy przedsiębiorców z miasta Złotów. 

Takich umów, tak nie miało kompletnych umów i na tej podstawie powstał pat, który no 

rozstrzyga się teraz na poziomie kancelarii prawnych. Związek Gmin Krajny dysponuje 

analizami, które wskazują, że ustawa jednoznacznie mówi o tym, że do tego wniosku  

o wystąpienie systemu trzeba dołączyć umowę i nie pisze tutaj o fragmencie umowy, kawałku 

umowy czy jakiś innych elementach, tylko jasno jest określone, że trzeba dostarczyć umowę, 

żeby skutecznie wyłączyć się z systemu. Z tego, co wiemy, nie do końca operator zgodził się 

na ujawnianie zawartych umów z przedsiębiorcami i to spowodowało, że praktycznie 

większość osób było to około 200 osób skutecznie wyłączyło się z systemu chyba tylko 9. 
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Pozostali nie dopełnili kwestii formalnych związanych z dostarczeniem właśnie całkowitych 

umów z operatorem w tym przypadku akurat było z firmą Novago. Oczywiście firma Novago 

ma swoje, swoje stanowisko w tym zakresie. Jak mogliśmy przeczytać w mediach, zresztą też  

z informacji na zarządzie będą być może podejmowali dalsze kroki w celu wyjaśnienia tej, tej 

różnicy interpretacyjnej no i zobaczymy, jakie będą tego skutki. Natomiast jeśli chodzi o walne 

zgromadzenie, które odbyło się w dniu wczorajszym, to głównie przyjęliśmy plany finansowe 

na przyszły rok, duże kontrowersje też wśród wielu słuchaczy i mieszkańców budził fakt taki, 

że Związek Gmin zgromadził znaczne środki finansowe, natomiast przyszłoroczny budżet 

powoduje, że mamy deficyt, którego pokrycie nastąpi ze zgromadzonych właśnie środków, 

ponieważ jesteśmy w procesie inwestycyjnym budowy centralnego punktu selektywnej zbiórki 

odpadów tzw. PSZOK-u, który będzie dedykowany dla Gminy Złotów i jak Państwo wiecie 

pozyskaliśmy taką lokalizację vis-à-vis starego wysypiska w okolicach istniejącego RIPOK-u.  

I mamy podpisaną umowę na wykonawstwo, mamy źródło finansowania, mamy 

dofinansowanie zewnętrzne. Przez to trwało to tyle lat, ponieważ no szukaliśmy jakby źródła 

finansowania. Przekazaliśmy grunt i czekamy na zrealizowanie tego zadania, bardzo ważnego 

zarówno dla mieszkańców Gminy, jak i też pozostałych mieszkańców, bo on ma dosyć takie 

centralne położenie i myślę, że będzie atrakcyjny również dla mieszkańców regionu i tutaj te 

wszystkie uchwały dotyczące planów finansowych zostały przyjęte jednogłośnie. Natomiast 

strona przedstawiciele miasta no wyrazili swoje niezadowolenie z uwagi na to, że Związek 

Gmin, jakby nie, w ich ocenie, nie pozwala przedsiębiorcom na odejście z systemu. No tak jak 

Państwu tłumaczyłem, mamy interpretacje prawne z znaczących kancelarii prawnych 

zajmujących się tą tematyką i nie widzimy podstaw do tego, żeby te wnioski o wystąpienie  

z systemu uwzględnić. Natomiast ciągle nie uzyskaliśmy jednoznacznej odpowiedzi co do 

dalszego funkcjonowania miasta Złotowa w Związku Gmin. Różne są opinie, część tych opinii 

jest gdzieś tam poza oficjalnych, więc nie chciałbym jakby tutaj odnosić się do tych informacji. 

Zwróciliśmy się jako Związek Gmin z prośbą o ostateczną decyzję, ponieważ chcemy 

przystąpić do przetargu na odbiór i zagospodarowanie odpadów i musimy wiedzieć, jaką liczbę 

mieszkańców i jaki przede wszystkim tonaż mamy do dyspozycji, jaki musimy 

zagospodarować i informacja o tym, czy miasto Złotów jest w systemie czy nie, będzie dla nas 

bardzo, bardzo ważne. Oczywiście posiedzenie z tego, co wiem też jest rejestrowane wideo, 

więc jeżeli jakieś szczegóły Państwo by chcieli jeszcze dopatrzeć to, to jest to, jest to możliwe. 

No i oczywiście też niezawodnie nasi przedstawiciele reprezentujący Gminę Złotów 

uczestniczyli w posiedzeniu i też jakby mają wiedzę w tym zakresie. Nie wiem, czy jeszcze 

mam coś dodać, żeby tutaj dużo publicystyki nie uprawiać. Dziękuję. 
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Sławomir Czyżyk – powiedział, wystarczająca i wyczerpująca odpowiedź, dziękuję.  

Czy jeszcze ktoś z Państwa ma jakieś pytania do tego sprawozdania przedstawionego przez 

Pana Wójta? Skoro nie, Drodzy Państwo poddaję przedstawione sprawozdanie pod głosowanie. 

Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje- proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie.  

 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 4 przechodzimy Drodzy Państwo, do pkt 5 

Informacja o przebiegu realizacji uchwał.   
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Ad 5 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy 

Złotów. Macie Informacje przed sobą, nie jest zbyt obszerna. Są pytania? Skoro nie ma pytań. 

Dziękuję, zamykam pkt 5, przechodzimy do pkt 6. 

 

Pytań nie było, radni uwag nie wnieśli – Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad 6 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, pierwsza wprowadzona zmiana 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 

2024 rok, otwieram dyskusję. Są pytania? Skoro nie ma pytań, Drodzy Państwo poddaję 

projekt uchwały pod głosowanie, proszę bardzo kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę 

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 
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- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr IX.81.2024 

Uchwała Nr IX.81.2024 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2024 

rok stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad 7 

 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2030. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, informuję również, że w poniedziałek było Wspólne robocze 

posiedzenie stałych Komisji Rady. Wszystkie materiały zawarte w dzisiejszej sesji były 

szczegółowo omawiane na tej Komisji. Także w międzyczasie, jakieś niejasności się urodziły? 

Nie. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2030.  Drodzy 

Państwo poddaję projekt uchwały pod głosowanie, proszę bardzo kto jest za, przeciw lub się 

wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   
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13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr IX.82.2024 

Uchwała Nr IX.82.2024 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2030. 

 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Zamykam pkt 7, przechodzimy do pkt 8 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

do realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Złotów na rok 2025. 

 

Ad 8 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii Gminy Złotów na rok 2025. Otwieram dyskusję. Nie ma chętnych do dyskusji.  

W związku z tym poddaję projekt uchwały pod głosowanie. Kto jest za, przeciw lub się 

wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   
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9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr IX.83.2024 

Uchwała Nr IX.83.2024 w sprawie przyjęcia do realizacji Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy 

Złotów na rok 2025 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad 9 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na 

lata 2025 – 2030 radni otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem  

o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 9 rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na 

lata 2025 – 2030. Tu już rozpoczynamy całą procedurę przyjęcia budżetu na przyszły rok, są 

pytania? Autopoprawki jeszcze mamy do tego projektu Prognozy Finansowej.   

 
Sławomir Czyżyk – powiedział, musimy przegłosować autopoprawki. Dobrze, nie ma pytań. 

W związku z tym drodzy koleżanki i koledzy Radni poddaję najpierw pod głosowanie 

przedstawione autopoprawki do uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Złotów na lata 2025 – 2030. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się 

wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 

radnych – 
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Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie.  

 

Sławomir Czyżyk – przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2025 – 2030.  Drodzy Państwo, poddaję pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2025 – 2030  

z uwzględnieniem wcześniej głosowanych autopoprawek. Kto jest za, przeciw lub się 

wstrzymuje – proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   
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4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr IX.84.2024 

Uchwała Nr IX.84.2024 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Złotów na lata 2025 – 2030 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Zamykam pkt 9. Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 10 

Ad 10 

Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2025 rok radni otrzymali w materiałach 

na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na 

Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwały w sprawie 

uchwały budżetowej na 2025 rok. Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2025 rok 

radni otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt 

uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji 

Sławomir Czyżyk – powiedział, i tutaj taki mamy, całą tą złożoną procedurę. Najpierw mamy 

coś takiego jak omówienie projektu uchwały budżetowej myślę, że w tym punkcie oddam głos 
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Pani naszej Skarbnik. Ona najbardziej jest zaznajomiona w tych rachunkach może nam 

przedstawi. Proszę bardzo Pani Skarbnik.  

1) omówienie projektu uchwały budżetowej 

Emilia Konopińska – Nochowicz – powiedziała, w dniu 15  listopada 2024 roku Wójt Gminy 

Złotów sporządził i przedłożył projekt uchwały budżetowej na rok 2025 wraz z uzasadnieniem 

i materiałami informacyjnymi, przedłożone zostały te materiały Radzie Gminy Złotów oraz 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Poznaniu. Projekt ten 5 grudnia 2024 roku został 

pozytywnie zaopiniowany przez skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu. Dodam także, że pozytywną opinię uzyskaliśmy o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Złotów na lata 2025 – 2030 oraz  

o możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej na 2025 rok. 

Przygotowane zostały autopoprawki do budżetu na 2025 rok. W wyniku wprowadzonych 

autopoprawek dochody i wydatki zostały zwiększone o  4  mln 455  tys. 395  zł i 89  gr. 

Wprowadzono przyznane dofinansowanie z programu Fundusze Europejskie dla Wielkopolski 

na lata 2021 – 2027 na budowę ścieżki pieszo- rowerowej Zalesie- Złotów oraz na wdrożenie 

nowoczesnych systemów teleinformatycznych w Urzędzie Gminy Złotów.  

Jednocześnie o te kwoty zwiększono wydatki. Z uwagi na przesunięcie terminu zakończenia 

budowy boiska wielofunkcyjnego i szatni w Stawnicy dokonano przesunięcia środków  

z dofinansowania z Rządowego Funduszu Polski Ład z roku 2024 na rok 2025. Dokonano 

również zmiany klasyfikacji budżetowej, polegającej na przeniesieniu z paragrafu bieżącego na 

majątkowy zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków zadań realizowanych w ramach 

programu Odbudowy Zabytków. Wprowadzone zostały także zmiany w planowanych 

wydatkach na realizację zadań ujętych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii. Tego dotyczyły autopoprawki. 

Jedno wcześniej. Po uwzględnieniu autopoprawek, prognozowane dochody w 2025 roku 

wyniosą 77 mln 276 tys. 044 zł i 89 gr, planowane wydatki wyniosą 79 mln 046 tys. 044 zł i 89 

gr, przy takich wysokościach dochodów i wydatków deficyt budżetu wynosi, wyniesie 1 mln 

770 tys. Deficyt zostanie sfinansowany przychodami z tytułu pożyczek i kredytów krajowych  

i w związku z tym zostały zaplanowane przychody w wysokości 3 000 100 i rozchody w 

wysokości 1 330 000. Dochody bieżące w kwocie 60 267 142  zł i 75  gr stanowią prawie 80 % 

ogólnej kwoty dochodów. Natomiast dochody majątkowe z kwotą 17 008 902 zł i 14  gr 

stanowią 22 %. Dochody majątkowe zaplanowane na przyszły rok to w większości środki 

pochodzące z rządowego, [pokazuje] z Rządowego Funduszu Polski Ład jest to 13 100 084  zł, 

a także 393 960 zł z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków oraz 2 987 821 zł z programu 



18 

 

Fundusze Europejskie dla Wielkopolski. 40 % dochodów bieżących stanowi subwencja  

i dotacje z budżetu państwa, które łącznie prognozowane są na przyszły rok w wysokości 

ponad 24 000 000. Na dochody bieżące składają się również dochody własne w kwocie 

36 000 000. W strukturze dochodów własnych największy udział mają udziały w podatku 

dochodowym od osób fizycznych i prawnych, jest to 64,5 % dochodów własnych oraz podatki  

i opłaty, które stanowią 32 % dochodów własnych, pozostałe dochody niecałe 3,5 %.  

Wydatki bieżące w kwocie 57 475 401  zł i 76 gr stanowią 72,71 % ogólnej kwoty wydatków, 

natomiast wydatki majątkowe z kwotą 21 570 643 zł i 13 gr stanowią 27, 25 29 % źródłem 

sfinansowania wydatków majątkowych w 76 % będą przyznane Gminie Złotów dotacje. 

Prognozowane dochody bieżące są wyższe od planowanych wydatków bieżących o 2 miliony 

791 740 zł, a zatem spełniony został wymóg wynikający z przepisu art. 242 ustawy o finansach 

publicznych, który mówi o tym, że nie można uchwalić budżetu, w którym wydatki bieżące 

byłyby wyższe niż dochody bieżące. W ramach planowanych wydatków bieżących ponad 50 % 

przeznaczone zostanie na wynagrodzenia i składki od nich naliczane. 29,32 % na wydatki 

związane z realizacją zadań statutowych, inaczej zwanych wydatków rzeczowych. 11,64 na 

świadczenia na rzecz osób fizycznych, 8,36 % na dotacje na zadania bieżące i 0,5 % na obsługę 

długu, czyli na zapłatę odsetek od zaciągniętych kredytów. Do realizacji w 2024 roku zostało 

wybranych 46 zadań inwestycyjnych. Szczegółowy wykaz zadań inwestycyjnych zawiera 

załącznik nr 2 a do uchwały budżetowej, przepraszam na 2025 rok. Największy udział  

w ogólnej kwocie wydatków majątkowych będą miały inwestycje dotyczące budowy dróg. 

Będzie to ponad 66 %, a także budowy i przebudowy sal wiejskich oraz obiektów sportowych, 

a także modernizacji oświetlenia drogowego, będzie to łącznie prawie 30 % ogólnej kwoty 

wydatków majątkowych. Planowane przychody w 2025 roku wyniosą 3 000 100. Kwota ta 

dotyczy planowanego do zaciągnięcia kredytu. Rozchody w wysokości 1 330 000 planowane 

na 2025 rok obejmują spłaty rat kapitałowych kredytów zaciągniętych w latach ubiegłych. 

Planowany dług Gminy na koniec 2025 roku wyniesie 4 660 000 i stanowił będzie ponad 6 % 

prognozowanych na ten rok dochodów. Na pokrycie wydatków związanych z obsługą długu 

zaplanowanych została kwota, zaplanowana została kwota 298  000.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Pani Skarbnik za ekspresowe omówienie 

przyszłorocznego budżetu, Radni pewnie wcześniej się zapoznali, bo długo na Komisjach 

pracowali nad opiniami dotyczącymi projektu budżetu.  
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2) przedstawienie opinii i wniosków komisji i radnych 

Sławomir Czyżyk – powiedział, właśnie teraz Drodzy Państwo chciałbym przejść do tych 

opinii przygotowanych przez poszczególne Komisje i tak tutaj mam na samym początku, kogo 

my tutaj mamy? Zaczniemy tutaj od Komisji Rewizyjnej. Proszę bardzo.  

 

Ewa Mreła – powiedziała, Komisja Rewizyjna przedkłada opinię o projekcie budżetu na rok 

2025. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Złotów w składzie: Ewa Mreła, Paulina Pietrykowska, 

Andrzej Białczyk, Jarosław Łuczyk o przedłożonym przez Wójta projekcie budżetu Gminy 

Złotów na 2025 rok wyraża opinię pozytywną. Projekt budżetu Gminy Złotów został 

opracowany zgodnie z ustawą o finansach publicznych i uchwałą Rady Gminy Złotów  

w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. W dniu 15 listopada 2024 zgodnie  

z art. 238 ust.1 ustawy o finansach publicznych Wójt Gminy Złotów przedłożył projekt 

uchwały budżetowej zarządzeniem nr 170.2024 z dnia 14 listopada 2024 roku, natomiast 

zarządzeniem nr 169.2024 z dnia 14  listopada 2024 roku, przedłożył projekt uchwały 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Złotów na lata 2025 – 2030. Zaplanowane wydatki  

i dochody zostały sklasyfikowane z uwzględnieniem właściwych działów, rozdziałów  

i paragrafów. W ocenie komisji przedstawiony projekt budżetu został opracowany na 

podstawie zebranych informacji i jest wynikiem dokładnie sporządzonej i możliwie 

bezpiecznej prognozy źródeł dochodów. Metodologia prognozowania została przyjęta 

prawidłowo. W projekcie budżetu przyjęto do realizacji plan zadań inwestycyjnych oraz plan 

przedsięwzięć ujętych w wieloletniej prognozie finansowej. Wszystkie zadania ujęte  

w projekcie budżetu Gminy są jak najbardziej uzasadnione, niezbędne do prawidłowego 

funkcjonowania Gminy oraz służą zaspokajaniu potrzeb mieszkańców Gminy. Wydatki te 

zostały szczegółowo omówione na posiedzeniach komisji stałych rad Gminy Złotów  

i zaakceptowane przez Radę Gminy Złotów. Po wykonaniu szczegółowej analizy projektu 

budżetu na 2025 rok komisja nie stwierdziła uchybień w konstrukcji budżetu i metodologii 

prognozowania. Członkowie komisji uznają, że projekt budżetu Gminy na 2025 rok w wersji 

opracowanej przez Wójta Gminy Złotów jest prawidłowy i możliwy do zrealizowania oraz jest 

kompromisem pomiędzy potrzebami mieszkańców, a możliwościami finansowymi Gminy.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej, proszę teraz Panią 

Przewodniczącą Komisji Budżetowej o przedstawienie swojej opinii Komisji.  
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Alicja Bulawa – powiedziała, dzień dobry. Opinia o projekcie budżetu Gminy na 2025 rok. 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Budżetu Spraw Mieszkaniowych, Oświaty i Kultury.  

W składzie: Alicja Bulawa, Teresa Pawłowska, Adam Tomaszewski, Adriana Opłatek, Barbara 

Wyrwicka o przedłożonym przez Wójta Gminy Złotów projekcie budżetu na 2025 rok wyraża 

opinię pozytywną. Uzasadnienie: przedłożony projekt budżetu Gminy Złotów został 

opracowane zgodnie z ustawą o finansach publicznych, a także uchwałą Rady Gminy  

w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej, jak również w oparciu  

o przedstawiony projekt wieloletniej prognozy finansowej na lata 2025 – 2030. Zaplanowane 

dochody budżetu Gminy i wydatki zostały sklasyfikowane z uwzględnieniem właściwych 

działów, rozdziałów i paragrafów. W ocenie komisji przedstawiony projekt uchwały 

budżetowej na 2025 rok zawiera szczegółową analizę przy prognozowanych wydatków, jak 

również wydatków Gminy z jednoczesnym ich opisem. Zadanie ujęte w projekcie budżetu 

Gminy są uzasadnione, a tym samym niezbędne do prawidłowego jej funkcjonowania, 

jednocześnie służą zaspokojeniu potrzeb mieszkańców Gminy. W budżecie zaplanowano 

szereg ważnych inwestycji dla mieszkańców Gminy, które mają poprawić warunki ich życia. 

Komisja nie stwierdziła uchybień w konstrukcji budżetu i metodologii jego prognozowania. 

Członkowie komisji uznają, że projekt budżetu na 2025 rok, opracowany i przedstawiony przez 

Wójta Gminy Złotów jest prawidłowy, a zawarte w nim prognozy są realne i możliwe do 

wykonania. Dziękuję.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. Teraz poproszę 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Zdrowia, proszę 

bardzo o przedstawienie opinii.  

 
Jan Hammacher – powiedział, Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Zdrowia Rady 

Gminy Złotów w składzie: Jan Hammacher, Jacek Januszewski, Tadeusz Brzeziński, 

Bartłomiej Batko i Teresa Pawłowska. Członkowie komisji przeanalizowali przedstawiony 

projekt budżetu Gminy Złotów na 25 rok oraz projekt wieloletniej prognozy finansowej na lata 

25 – 30. Komisja stwierdza, iż projekt budżetu został opracowany zgodnie z ustawą o finansach 

publicznych i uchwałą Rady Gminy w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. 

Po dyskusji członkowie komisji uznają, że przedstawiony przez Wójta projekt budżetu jest 
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prawidłowo skonstruowany i możliwy do zrealizowania. Członkowie komisji wyrażają 

pozytywną opinię o przedstawionym projekcie budżetu na 25 rok, dziękuję.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu. Teraz poproszę 

Pana Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy. Proszę bardzo, 

Bartek.  

 

Bartłomiej Batko – powiedział, dziękuję. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Złotów w składzie: Bartłomiej Batko, Jacek Januszewski, Alicja Bulawa. Opinia o projekcie 

budżetu na 2025 rok. W dniu 15 listopada 2024 roku Wójt Gminy Złotów przedłożył projekt 

uchwały budżetowej zarządzeniem nr 170.2024 z dnia 14  listopada 2024 oraz projekt uchwały 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Złotów na lata 2025 – 2030 zarządzeniem nr 

169.2024 z dnia 14 listopada 2024. Członkowie komisji przeanalizowali przedstawiony projekt 

budżetu Gminy na 2025 rok oraz projekt uchwały wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Złotów na lata 2025- 2030. Komisja stwierdza, iż projekt budżetu został opracowany zgodnie  

z ustawą o finansach publicznych i uchwałą Rady Gminy w sprawie trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej. Ponadto komisja zauważa, że założenia przyjęte w projekcie budżetu 

stanowią odpowiedź na potrzeby Gminy z uwzględnieniem realnych możliwości ich realizacji. 

Relacja pomiędzy planowanymi wydatkami, a przychodami utrzymuje się na bezpiecznym 

poziomie, zapewniając bezpieczeństwo finansowe w przyszłorocznym budżecie. W związku  

z tym członkowie komisji wyrażają pozytywną opinię o przedstawionym projekcie budżetu na 

2025 rok, dziękuję.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu. 

 

3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu przewodniczącemu. Drodzy Państwo  

i w ten sposób 14 grudnia, przepraszam 14 listopada zarządzeniem Pana Wójta dotyczącym 

projektu uchwały budżetowej na rok 2025, jak również wieloletniej prognozy finansowej na 

lata 2025- 2030, zostały przesłane do Regionalnej Izby Obrachunkowej w celu wyrażenia 

opinii. I Drodzy Państwo, powiem tak: opinie te z Regionalnej Izby Obrachunkowej do nas 

dotarły, są w posiadaniu wszystkich Radnych są do wglądu. Powiem tak, że opinia dotycząca 

projektu uchwały budżetowej Gminy Złotów na rok 2025 myślę, że całej nie będę czytał. Nie, 

jest opinią pozytywną, jak również opinia w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 



22 

 

finansowej Gminy Złotów na lata 2025 – 2030 jest także opinią pozytywną od Regionalnej 

Izby Obrachunkowej, jak również otrzymaliśmy opinię o możliwości sfinansowania deficytu 

ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Złotów na rok 2025 i również jest opinią 

pozytywną. Drodzy Państwo, w związku z tym, że już mamy wszystkie opinie, opinie Komisji, 

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, wniosków, tak jak słyszałem w tych opiniach Komisji 

nie było zbyt wiele, ale oddam w tej chwili głos Panu Wójtowi, żeby po prostu no, on głównym 

konstruktorem jest tego, tego budżetu, żeby parę słów tutaj odnieść się w kwestii, proszę 

bardzo.  

 

4) przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków komisji 

i radnych 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę bardzo daję głos Panu Wójtowi. 

 

Piotr Lach – powiedział, tak jest. Szanowni Państwo, czas szybko biegnie i ponownie 

spotykamy się przy uchwale budżetowej. Przygotowując się do planowania zadań 

inwestycyjnych w tym roku już troszeczkę mieliśmy możliwości dyskusji. Pamiętacie Państwo 

w zeszłym roku praktycznie w ogóle nie mieliśmy wpływu na to, co się wydarzy, ponieważ 

przyjęliśmy do realizacji głównie zadania, które były objęte dofinansowaniami zewnętrznymi, 

które przechodziły z lat poprzednich. W tym roku było bardzo podobnie. Konstrukcja zadań 

inwestycyjnych opiera się głównie na kontynuacji zadań, które zostały rozpoczęte lub które 

otrzymały dofinansowanie w poprzednich latach. Także tutaj nasz wybór był dosyć 

ograniczony. Natomiast jak już tutaj, pewnie i opinia publiczna wie, bo można śledzić przecież 

tutaj nasze poczynania w tym zakresie. Co roku zbieramy potrzeby inwestycyjne zwłaszcza, ale 

też wydatki oczywiście we wszystkich obszarach i mimo rosnącego budżetu i bardzo 

rozległego obszaru inwestycyjnego tych zadań do zrealizowania przybywa. Analizujemy 

potrzeby w tym zakresie i te nasze tabele, które są przedmiotem dyskusji rosną i kwoty są tam 

coraz większe. Oczywiście wynika to po pierwsze też z potrzeby mieszkańców, a z drugiej 

strony z rosnących kosztów realizacji zadań. Skończyły się budowy dróg  

asfaltowych na żużlu. W tej chwili, jak Państwo doskonale wiecie, przygotowujemy cały 

szereg inwestycji, które są oparte o rozbudowane przepisy prawa budowlanego zawarte są 

kanały technologiczne, odwodnienia, chodniki, odpowiedniej szerokości nawierzchnie.  

Te projekty są przygotowywane w taki sposób, żeby można było uzyskać właśnie 

dofinansowania zewnętrzne, a żeby je uzyskać to wymagane są tego typu standardy. Oprócz 



23 

 

tego większość inwestycji realizowanych jest w oparciu o inwestycje zezwalające na realizację 

inwestycji drogowych czyli w oparciu o specustawę, która generuje ogromne koszty związane 

z wykupem gruntów niezbędnych do realizacji tych zadań. To w najbliższym czasie, już w tym 

roku, ale również w latach następnych, będzie taki dosyć znaczący obszar naszej działalności  

i wydatkowania środków, to będą wykupy niezbędnych gruntów do prowadzenia inwestycji 

drogowych. Wszyscy oczekiwaliśmy na środki zewnętrzne w poprzednich latach tak jak 

powiedziałem, bardzo dużo inwestycji zrealizowane z dofinansowaniem, te dofinansowania 

były na poziomie 95, 98 %. niektóre. W tej chwili mamy do czynienia z inwestycjami znacznie 

słabiej dofinansowanymi od 50 % do 85 tego typu dofinansowania możemy się spodziewać. 

Niemniej jednak oczywiście jesteśmy gotowi na podjęcie każdych środków, które się tylko 

pojawią, przygotowujemy się do naborów w zakresie kanalizacji. W tej chwili trwa nabór, 

będziemy chcieli dalej ten proces kanalizowania naszej Gminy kontynuować, bo on przecież 

nie jest zakończony. W związku z tym budżet musi być tak skonstruowany, żebyśmy mieli pole 

manewru, pole do poszukiwania wkładu własnego, do pojawiających się naborów. To jest 

bardzo istotne, żeby nie naciągnąć deficytu w maksymalny sposób, ponieważ zamknęłoby nam 

to drogę do pozyskiwania środków zewnętrznych. Z tego powodu budżet jest zrównoważony 

mam nadzieję. Natomiast już te autopoprawki, które dzisiaj były przyjmowane, świadczą  

o tym, że jest to proces bardzo dynamiczny, zachodzący mimo zmieniającego się roku te 

nabory właśnie są w trakcie i trzeba podejmować decyzje o zabezpieczeniu środków 

finansowych, żeby można było w nich startować. Dług czy jest duży, czy jest mały, no jest 

4 600 000 zł. no mamy nadzieję, że procesy inflacyjne będą korzystne dla nas i oprocentowania 

spowodują, że nie będzie to dla nas zbyt uciążliwe, ale no mimo wszystko, żeby zrealizować 

zaplanowane zadania musimy przewidzieć deficyt w kwocie tych wspomnianych tutaj 

pokazanych 1 700 000 zł. Budżet puchnie, rośnie, natomiast wynika również odwrotnie strona 

rozchodowa. Z uwagi na ogromne wydatki bieżące. Mamy koszty związane z wzrostem płac, 

koszty związane z energią elektryczną i całą realizacją tych usług publicznych. W związku  

z tym kwoty są niewiarygodne. Już w tej chwili zbliżamy się powoli do 80 000 000. Natomiast 

i tak nie jesteśmy w stanie zrealizować wszystkich zadań. Dla naszych gości tutaj obecnych to 

tylko wspomnę, że ten budżet oczywiście w żaden sposób nie zawiera jakiś działań związanych 

z reformą oświaty. On jest skonstruowany w oparciu o istniejący system. W związku z tym, bo 

tutaj też patrzyłem na Państwa reakcje. Ten budżet nie zawiera żadnych zmian i jest 

skonstruowany w oparciu o to z czym mamy do czynienia i z tymi zagadnieniami, które 

musimy w tej chwili realizować. Mam nadzieję, że tutaj też, tak jak w poprzednich latach, 

dzięki dobrej współpracy z Radą i też dziękuję za te pozytywne opinie dotyczące budżetu 
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poszczególnym komisjom, dzięki dobrej współpracy z Radą będziemy w stanie tak jak 

powiedziałem elastycznie reagować na pojawiające się potrzeby i przede wszystkim 

możliwości pozyskania środków zewnętrznych. Oczywiście wielu naszych mieszkańców jest 

zdziwionych realizacją różnego rodzaju zadań. Pojawiają się pytania, dlaczego nie realizujemy 

np. najpilniejszych kwestii typu kanalizacja i drogi. Realizujemy różne zadania z uwagi na to, 

że różne możliwości pozyskania środków zewnętrznych się pojawiało, pojawiały i my staramy 

się z nich korzystać stąd zarówno budowa boisk wielofunkcyjnych, jak i remontów zabytków, 

jak i nawet kopania stawów retencyjnych. Już nie wspomnę o jakiś innych inwestycjach 

związanych, związanych choćby teraz z tworzonym miejscem pobytu dzieci do lat 3  

w miejscowości Święta. Pojawiły się możliwości pozyskania środków finansowych. 

Korzystamy z nich, żeby spełnić jak najwięcej oczekiwań naszych mieszkańców. Dziękuję 

bardzo.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi, proszę bardzo koleżanki  

i koledzy Radni zapraszam do dyskusji. Teraz nad przedstawionym projektem uchwały 

budżetowej. Wiem, że już Państwo wyraziliście swoje opinie, ale powiem tak, że w każdej 

opinii i wszędzie się przejawiało słowo: kompromis i możliwości. Tak jest to budżet 

kompromisu między możliwościami Gminy, bo potrzeb co roku jest znacznie więcej, nie 

powiem znacznie, dużo, dużo więcej. I my, jako Radni stajemy przed dylematem zawsze co 

roku, co wybrać najpierw? Są sprawy ważne, ważniejsze i najważniejsze i jest dylemat, ale jest 

ich tyle, jest ich tyle, że po prostu no nie da się tego wszystkiego. Chciałoby się, chociaż każdy 

z nas ma szczere chęci, żeby to można było chociaż te potrzeby zrealizować w jednym roku  

w 50 %, a to podejrzewam, że się nawet nie da w 10. Dlatego jest wszędzie ten kompromis, 

kompromis, kompromis. Gmina co roku robi, mamy mnóstwo, mnóstwo projektów  

z wyprzedzeniem. Czekamy na jakieś środki, tak jak tu Pan Wójt powiedział co roku, które się 

pojawią, aplikujemy o wszystkie, jakie tylko się da. Jesteśmy świadomi, że ten rok być może 

być, jest wielki, na dzień dobry, tak jak z Panią Skarbnik tu rozmawiałem wielkim, 

niewiadomym, co się wydarzy. Bo znając życie już tak jak Pan Wójt tu powiedział, skończyły 

się pewnie dofinansowania na zasadzie zaprojektuj, wybuduj, a potem się rozliczy to wszystko. 

Niekiedy to były dofinansowania na wysokości 80- 85 %. No niestety, musimy twardo stąpać 

po ziemi, powiedzieć, że te możliwości powoli chyba już się skończyły i wróci, będziemy 

musieli wrócić do normalności, gdzie finansowanie było 50 na 50 nie Pani Skarbnik, tak 

mówię? A co za tym idzie od razu nam się nasze możliwości kurczą.  

Proszę bardzo ktoś z Państwa chciałby jeszcze? Bartek? Proszę bardzo.  
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godz. 946 – radny Jacek Januszewski opuszcza obrady IX sesji Rady Gminy Złotów 

 

Bartłomiej Batko – powiedział, tak krótko tylko, pamiętam 6 lat temu budżet Gminy to była 

kwota około 50 000 000. Dzisiaj jest ponad 70, przy czym te 6 lat temu na inwestycje mieliśmy 

2 razy więcej pieniędzy niż dzisiaj. Oznacza to, że koszty obsługi tego wszystkiego są po 

prostu tak wysokie i rzeczywiście tutaj nasze możliwości jako Radnych tutaj o dysponowaniu 

środków na inwestycje są po prostu, coraz mniej możliwości mamy. Tak kiedyś sobie 

pomyślałem takie mniejsze Gminy o liczebności 4 000 mają prostą sprawę, bo tam pieniędzy 

mają na jedno zadanie inwestycyjne w roku i tyle. jeden odcinek chodnika, jeden wodociąg  

i nic więcej nie mogą zrobić. My jako Gmina 10-tysięczna praktycznie już dochodzimy do tego 

samego punktu, że niewiele możemy zrobić. Ledwo, ledwo coś tam zrobić, a koszty i tak ciągle 

rosną. Sytuacja jest coraz gorsza, no ale taka jest ogólna światowa tendencja, nic na to nie 

poradzimy, musimy w ramach tego, co mamy starać się jak najwięcej z tego osiągnąć, osiągnąć 

jak  najwyższą efektywność. Dziękuję.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koledze Radnemu. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa chciałby zabrać głos w tej kwestii? No cóż, nie ma chętnych do dyskusji. 

 

5) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo, w związku z tym musimy najpierw 

przegłosować, jeszcze nie zaczęliśmy realizować, jeszcze nie przyjęliśmy nawet budżetu na 

przyszły rok, a już musimy dokonywać autopoprawek. Więc Pani myślę, Pani Skarbnik tutaj 

omówiła przedstawione autopoprawki do uchwały budżetowej na 2025. Proszę bardzo czy są 

jeszcze jakieś pytania w tej kwestii do Pani Skarbnik? Nie ma. W związku z tym Drodzy 

Państwo poddaje pod głosowanie przedstawione autopoprawki do uchwały budżetowej na 2025 

rok, proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje – proszę o naciśnięcie 

odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka X   
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5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie.  

 

6) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej po przyjętych poprawkach 

Sławomir Czyżyk – powiedział, no i cóż, Drodzy Państwo. W związku z tym, że mamy 

autopopraweczki przyjęte, poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwały 

budżetowej na 2025 rok z uwzględnieniem wcześniej głosowanych autopoprawek. Kto jest za, 

przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu 

wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   
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10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr IX.85.2024 

Uchwała Nr IX.85.2024 w sprawie uchwały budżetowej na 2025 rok stanowi załącznik nr 9 

do protokołu. 

Zamykam pkt 10. Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 11. 

 

Ad 11 

Projekt uchwały w sprawie przekazania w dzierżawę Zakładowi Wodociągów i Kanalizacji 

Gminy Złotów Spółka z o.o. nieruchomości oraz sieci wodociągowych i kanalizacyjnych 

wraz z infrastrukturą towarzyszącą i urządzeniami oddanych do eksploatacji stanowiących 

własność Gminy Złotów radni otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem  

o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 Dyskusji nie było. Radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przekazania w dzierżawę Zakładowi Wodociągów i Kanalizacji Gminy Złotów Spółka z o.o. 

nieruchomości oraz sieci wodociągowych i kanalizacyjnych wraz z infrastrukturą 

towarzyszącą i urządzeniami oddanych do eksploatacji stanowiących własność Gminy Złotów 

i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   
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3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr IX.86.2024 

Uchwała Nr IX.86.2024 w sprawie przekazania w dzierżawę Zakładowi Wodociągów  

i Kanalizacji Gminy Złotów Spółka z o.o. nieruchomości oraz sieci wodociągowych  

i kanalizacyjnych wraz z infrastrukturą towarzyszącą i urządzeniami oddanych do 

eksploatacji stanowiących własność Gminy Złotów stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Zamykam pkt 11. Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 12. 

 

Ad 12 

 

Projekt uchwały w sprawie przekazania w dzierżawę Zakładowi Wodociągów i Kanalizacji 

Gminy Złotów Spółka z o.o. nieruchomości oraz sieci wodociągowych i kanalizacyjnych 

wraz z infrastrukturą towarzyszącą i urządzeniami oddanych do eksploatacji stanowiących 

własność Gminy Złotów radni otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem  

o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 Dyskusji nie było. Radni uwag nie wnieśli. 
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Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przekazania w dzierżawę Zakładowi Wodociągów i Kanalizacji Gminy Złotów Spółka z o.o. 

nieruchomości oraz sieci wodociągowych i kanalizacyjnych wraz z infrastrukturą 

towarzyszącą i urządzeniami oddanych do eksploatacji stanowiących własność Gminy Złotów 

i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr IX.87.2024 

Uchwała Nr IX.87.2024 w  sprawie przekazania w dzierżawę Zakładowi Wodociągów  

i Kanalizacji Gminy Złotów Spółka z o.o. nieruchomości oraz sieci wodociągowych  

i kanalizacyjnych wraz z infrastrukturą towarzyszącą i urządzeniami oddanych do 

eksploatacji stanowiących własność Gminy Złotów stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Zamykam pkt 12. Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 13. 

 

Ad 13 

 

Projekt uchwały w sprawie przyznania nieruchomości zamiennej w ramach odszkodowania za 

grunt przyjęty z mocy prawa na rzecz Gminy Złotów radni otrzymali w materiałach na sesję 

łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym 

Posiedzeniu Komisji. 

 Dyskusji nie było. Radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie przyznania 

nieruchomości zamiennej w ramach odszkodowania za grunt przyjęty z mocy prawa na rzecz 

Gminy Złotów i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 
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Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr IX.88.2024 

Uchwała Nr IX.88.2024 w sprawie przyznania nieruchomości zamiennej w ramach 

odszkodowania za grunt przyjęty z mocy prawa na rzecz Gminy Złotów stanowi załącznik  

nr 12 do protokołu. 

Zamykam pkt 13. Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 14. 

 

Ad 14 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umów najmu pomieszczeń gospodarczych, stanowiących własność Gminy 

Złotów radni otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. 

Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 Dyskusji nie było. Radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu pomieszczeń 

gospodarczych, stanowiących własność Gminy Złotów i poddał pod głosowanie, w którym 

wzięło udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   
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14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr IX.89.2024 

Uchwała Nr IX.89.2024 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umów najmu pomieszczeń gospodarczych, stanowiących 

własność Gminy Złotów stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Zamykam pkt 14. Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 15. 

 

Ad 15 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Złotów na rok 2025 radni 

otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 

był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 Dyskusji nie było. Radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

planu pracy Rady Gminy Złotów na rok 2025 i poddał pod głosowanie, w którym wzięło 

udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   
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10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr IX.90.2024 

Uchwała Nr IX.90.2024 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Złotów na rok 2025  

stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Zamykam pkt 15. Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 16. 

 

Ad 16 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy Złotów na rok 2025 

otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 

był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 Dyskusji nie było. Radni uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

planu pracy Rady Gminy Złotów na rok 2025 i poddał pod głosowanie, w którym wzięło 

udział 14 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  nieobecny   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   
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7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 14 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr IX.91.2024 

Uchwała Nr IX.91.2024 w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy Złotów na 

rok 2025 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Zamykam pkt 16. Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 17. 

 

Ad 17 

Interpelacje i zapytania radnych 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział Interpelacje i zapytania, czy ktoś z Państwa chciałby złożyć 

interpelacje i zapytania, interpelacje na piśmie lub zapytania jakieś? Nie widzę. 

Zamykam pkt 17. Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 18. 

 

Ad 18  

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, informuję, że na poprzedniej sesji też nie było żadnych 

interpelacji ani zapytania. W związku z tym punkt zamykam. 
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Ad 19 

Wolne wnioski i informacje 

Sławomir Czyżyk – Proszę bardzo Drodzy Państwo, czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? 

Proszę bardzo.  

Gość 1 – chciałabym złożyć ewentualne sprostowanie do tej sesji, która była w poniedziałek, 

czy tam komisji dobrze. Nie było mnie ze względu na to, że musiałam być w pracy i tyle. 

Zarzuca nam się, że nie organizowaliśmy kolonii przez ten okres czasu w szkole, żeby naszą 

szkołę zamknąć, bo np. nie organizowaliśmy kolonii. Kolonie były organizowane jak jeszcze 

świętej pamięci Pan …. był dyrektorem. Dopóki pieniądze z kolonii zostawały  

w szkole, bo ludzie się napracowali, to te kolonie były, ale przyszedł moment, kiedy Gmina 

zażądała, żeby te pieniądze wpływały do Gminy i były dzielone po równo na każde szkoły  

w Gminie. Nasi ludzie pracowali m.in. moja mama, a tak naprawdę dostawali tylko grosze,  

a byli tam od rana do wieczora. Zarzuca nam się, że nasza szkoła jest droga w utrzymaniu, ale 

gdy robiliśmy te kolonie, gdy były okna powymieniane z pieniędzy kolonijnych, to nagle 

zrobiła się afera, że to jest wszystko bezprawne. Tak nie można. Robiliśmy, co mogliśmy, póki 

pieniądze były nasze, które szły na szkołę, typowo na szkołę. Na boiska, mamy 3 boiska, gdzie 

chcecie nas przenieść do Kleszczyny, gdzie mają ledwo jedno boisko. Szkoła w Kleszczynie 

tak naprawdę, tak naprawdę nie spełnia na taką ilość. Ja w ogóle się dziwię, jak przez tyle lat  

ta szkoła przechodziła jakiekolwiek kontrole, sanepid, p.poż, przecież ona ma w tak nie spełnia 

tych warunków. Nasze korytarze są obszerne, nawet Państwo Radni nie pofatygowaliście się na 

chwilę, żeby do nas przyjechać, nie tylko do nas, do Górznej, do Kleszczyny, gdziekolwiek, nie 

pojechaliście nigdzie, tylko opieracie się na tej bzdurnej analizie, na którą, za którą tak 

naprawdę nie Urząd Gminy, ale Rada Gminy powinna zapłacić, bo to jest 10  000 wyrzucone  

w błoto w której sama nieprawda. Jeżeli tak bardzo Wam leży na sercu ekonomia oświaty, po 

co utrzymywać oddział przedszkolny w Skicu, żeby Pan sołtys nie musiał iść opalać sali 

wiejskiej, w której i tak się nic nie dzieje. To jest trzypoziomowy budynek, opalany przez,  

z oświaty, no bo przedszkole trzeba ocieplić tak? My jesteśmy w stanie przyjąć te dzieci do 

siebie, mamy ku temu warunki i lokalowe, i kadrowe, jakiekolwiek.  

Tam zobaczcie ekonomię. Przepraszam, jeszcze nie skończyłam. Szkołę naszą w Sławianowie, 

m. in. ja też budowałam jako dzieciak 7, 8 w siódmej, ósmej klasie będąc. To była szkoła 

budowana przez ludzi, przez naszą społeczność. Inicjatorem był pan …., pan ….., pan …., pan 

…. . Nie znacie wielu tych nazwisk młodzi rodzice, mój, tak, ale mój tato kopał fundamenty 

pod te szkołę. Gmina dostała gotowy obiekt tak naprawdę w prezencie, a teraz jest to 

problemem. Zróbcie nam drogi, zainwestujcie w drogi, bo to, że Wy mówicie, że zamykając 



36 

 

szkołę w Górznej czy w Sławianowie, zrobicie lepsze drogi, chodniki. Nie zrobicie, nie 

zrobicie, bo uznacie, że do Sławianowa droga nie jest potrzebna, bo po co, do Lewiatana? Za 

chwilę który też zostanie zamknięty, zamknięty sklep w Buntowie, zamknięty w Bługowie, bo 

się nie opłaca. Teraz zamkną w Sławianowie szkołę. Za chwilę sklep i drogi nie będzie trzeba 

robić, bo koń z bryczką przejedzie. Czy pieszy się przejdzie po wino. Bo tylko tyle, bo nic tam 

nie będzie. Pofatygujcie się, autobus Wam podstawimy, 1 telefon do przewoźnika, wsiadacie, 

jedziecie, przyjedźcie do nas, zobaczcie, jak jest naprawdę. Jedźcie do Kleszczyny, zobaczcie, 

nie byliście tam ani sekundy. Plac zabaw w Kleszczynie sprzed 60 lat, tylko odmalowywane. 

My mamy 2 nowe. Nie byliście, nie widzieliście, tablice interaktywne w każdej klasie. Tak… 

W Kleszczynie, w Świętej, w Radawnicy. Każda szkoła ma takie same wyposażenie, bo w tych 

samych projektach bierzemy udział i nie można mówić, że w Kleszczynie jest lepsza kadra 

wykwalifikowana, że sale są lepiej wyposażone. Bzdura, klasa w klasy są tak skonstruowane, 

że nauczycielka mając język angielski z klasą ósmą dla przykładu ma 13 uczniów, to żeby 

cokolwiek z nimi zrobić, podejść po jakiekolwiek materiały ona się naprawdę czuje 

niekomfortowo, bo się ociera o te dzieci. Jak to ma wyglądać? To 13 dzieci w Kleszczynie plus 

jeszcze dziesiątka naszych. Jak ona ma się tam przemieścić, jak te klasy na, my kantorki mamy 

większe przy kuchni, mamy zaplecze kuchenne wypasione, mamy wszystko. Chcecie 

1 000 000 włożyć w rozbudowę Szkoły Podstawowej w Kleszczynie, żeby zrobić im to co jest 

u nas. To jest śmieszne i czy dlaczego? Bo Sławek się wywodzi, bo Pan Przewodniczący 

wywodzi się z tego rejonu? Tylko dlatego…  

 

Sławomir Czyżyk – prosiłbym tutaj nie mieszać, przepraszam zaraz za chwilę, chwilę proszę 

mnie tutaj nie obrażać, bo jesteśmy na forum,  

Gość 1 – Ja Cię nie obrażam. Ja Pana Przewodniczącego nie obrażam. 

Sławomir Czyżyk – nie tylko, nie ja się z tego rejonu wybieram, wywodzę. Jest 15 Radnych, 

jeżeli spojrzy Pani tutaj: 15 Radnych decyduje, a przyczepia się wszystko łatkę mojej osobie. 

Nie wiem, z jakiego powodu, nie wiem z jakiego powodu.  

Gość 1 – no to czas może trochę pomyśleć.  

Sławomir Czyżyk – no, przecież każdy ma … 

 Gość 1 – w przeszłość zajrzeć, a nie tylko dać Radnym bzdurną analizę i nie dać możliwości 

skonfrontowania tego, nie zrobiliście jakiegokolwiek audytu w tych szkołach, a podejmujecie 
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decyzję… Dlaczego?  

 Sławomir Czyżyk – audyt jest zrobiony.. no, no na tym rzecz polega, że audyt jest zrobiony 

 Gość 1 - jaki? Zapłaćcie za niego. 

 Sławomir Czyżyk – dobrze. Dobrze widzę, że.. Chwilę, chwilę, chwilę … Ja odpowiadam 

za porządek na tej sesji. Bo w tej chwili próbujecie zakłócać porządek i może to się skończy 

inaczej. Chciałbym zaznaczyć, jeżeli tak, każdy chce z Was, Państwa zabrać głos, ma do tego 

prawo. Jeżeli nie wiem, ilu mówców będzie, ale zaraz za chwilę ograniczę czas wypowiedzi 

każdemu i do rzeczy. Po pierwsze, po drugie, mamy wolne wnioski, bo mamy wolne wnioski. 

Na razie w dzisiejszym programie sesji nie ma nic mowy o oświacie, więc jeżeli Państwo 

najlepiej by było, jak macie jakiś, bo już któryś raz kolei widzę niektórzy tu są po raz trzeci, 

bardzo miło z tego powodu życzę wszystkim.  

Gość 1 – będziemy coraz częściej 

 

Sławomir Czyżyk –  oczywiście zapraszam i możemy dyskutować, na merytorycznie możemy 

dyskutować. Mam nie. Nie, nie przerabiajmy tutaj w tej dzisiejszej sesji czy jakikolwiek sesji… 

Więc tam…  

Gość 1 – na koniec mam tylko pytanie, dlaczego Państwo nie przyjechaliście? Nie 

pofatygowaliście się, nawet darmowy przejazd Wam oferujemy, Przewoźnik szkolny Was 

przywiezie. Dlaczego się nie pofatygowaliście Państwo do tych szkół, które chcecie 

zlikwidować. Dlaczego? Nie znaleźliście Państwo nawet kilku minut na to. To Wy jesteście 

wybrani przez ludzi, dzięki ludziom tu jesteście.  

Gość 2 – no ale niech odpowiedzą Państwo…,dlaczego? Ale czego. No myśmy wybierali. 

Gość 1 – ja nie rozumiem. 40 % tej Rady jest tylko dlatego tutaj teraz,  

bo nie miał kontrkandydata we wsi.  

Sławomir Czyżyk – no i tu trzeba sobie zadawać pytanie, dlaczego? Dlaczego?  

Gość 1 – czas w końcu z tym skończyć? Mam, jak będzie trzeba to z niej skorzystam.  

 Sławomir Czyżyk – no oczywiście. I trzeba.  

Adam Tomaszewski – jeżeli Pani myśli, że jak Pani tu przyjdzie i na 14 Radnych nakrzyczy  

i coś Pani nie, to już Pani powiem nie.  

Gość 1 – nie chodzi o to, żeby ja po prostu jestem oburzona i nerwowa tą sytuacją, mam 
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wnuki, moje dzieci się uczyły w tej szkole, ja w niej pracuje, a wy chcecie nam odebrać to 

wszystko. Gdzie mój wnuk będzie chodził do przedszkola? Do Kleszczyny? Do tej klitki,  

a może do Skica?  

Sławomir Czyżyk – dobrze. Drodzy Państwo, ale my to wiemy, naprawdę my to wiemy i my 

to szanujemy. I my to szanujemy, my to szanujemy, tylko ile razy będziemy powtarzać. Jest 

tu dużo, dużo osób jest, które no były już na trzecim bodajże takim spotkaniu są i koleżanki  

i koledzy Radni tłumaczyli, dlaczego tak jest, a nie inaczej. Podajcie nam rozwiązanie, my 

jesteśmy gotów, gotowi do współpracy.  

Gość 3 – dlaczego nie przyjechaliście, nie ma odpowiedzi?  

 Sławomir Czyżyk – proszę.  

Gość 3 – nie ma odpowiedzi.  

Sławomir Czyżyk – a to nie ma odpowiedzi, no to będziecie Panie mile zaskoczeni.  

Gość 4 – ja pytałem również ostatnio tą zwiększoną subwencję też nie dostałem odpowiedzi, 

pytałem kilka razy i dlaczego ciągle wmawiacie? Mówicie. I tak jak pisze w analizie, że jest 

coraz mniejsza subwencja? No, ale jednak jest o 700  000 większa subwencja na ten rok i 

gdzie jest odpowiedź, jakie są końcowe wydatki. Ale jak nie zrozumiałem, ja umiem czytać. 

Sławomir Czyżyk – masz na ten rok wyliczenie na stan, kiedy były robione to wyliczenie, to 

było za pół roku. Wydatki były tylko..  

 Gość 4 – ja mówię o subwencji.  

Sławomir Czyżyk – subwencja się nie zmieniła, tylko jak wydatki dojdą..  

Gość 4 – przecież jest 2 000 078  tysięcy subwencja…  

Sławomir Czyżyk – Państwo nie myślcie, że ktoś Was zostawia…  

Gość 4 – no przepraszam bardzo, no, ale przecież pisze no... to ta analiza wtedy kłamie, czy 
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jak to jest?  

Sławomir Czyżyk – Pani Skarbnik, to że chodzi o Sławianowo szkoła.  

 Emilia Konopińska – Nochowicz – zapraszam może po sesji…  

 Grzegorz Górski – do mikrofonu.  

 Emilia Konopińska – Nochowicz – pochylimy się nad tymi dokumentami.  

 Gość 4 - no, ale to wszyscy chcieliby usłyszeć rodzice. Jesteśmy tego naprawdę ciekawi.  

 Emilia Konopińska – Nochowicz – na przyszły rok nie ma subwencji oświatowej.  

 Gość 4 – no przecież jest napisane, w tabeli nr 9 w analizie, że jest dwa miliony. Na ten rok   

2 000 078 tys. Na razie jest 1 000 400. No i chciałem się ostatnio powiedzieć.  

Ale subwencja jest o 700 000 większa, a z czego, z czego to wynika? Ale o wydatkach nikt nie 

potrafił powiedzieć skąd, jakie było przecież rok jest końcówka roku są dlaczego subwencja.  

Może to wynika z wyniku dobrej szkoły. Czy z czego to wynika?  

Bartłomiej Batko – mogę? Bo ja tak do końca nie analizowałem tego z tego, co pamiętam. To 

jeżeli subwencja kwota subwencji przyznany jest państwa z budżetu państwa, wzrosła 

prawdopodobnie tylko dlatego, co ona służy na pokrycie podwyżek nauczycieli. I niestety 

prawdopodobnie jest tak że podwyżki. A ile dostaną podwyżek, dopiero ogłosili? Przecież to 

one są już wypłacane od dawna. Przecież kiedy w przyszłym roku będzie kolejne 5 % 

Nieważne, ale nie widział Pan dzisiaj nawet tabelki. 28  000 000 rocznie idzie na 

wynagrodzenia, to są właśnie te pieniądze. 

 Sławomir Czyżyk – chciałbym, aby nie polemizować, tylko wypowiadać się wypowiedź 

jedynie odpowiedź, ustalam maksymalnie na minutę czasu każdy wypowiedź, kto chce, nie 

dłużej.  

 Gość 4 –  Chciałem się dopytać, czy jest, skąd jest ta subwencja. 

Sławomir Czyżyk – chwilę, kolega Radny odpowiada proszę bardzo.  

Bartłomiej Batko – na mój stan wiedzy. Jest to po prostu rekompensata za podwyżki 

nauczycieli, które zostały zaproponowane przez rząd i w związku z tym rząd też daje te 

pieniądze na te podwyżki dla nauczycieli. Może stąd tak wyższa kwota subwencji. To jest 

standardowa normalna rzecz. Ale subwencja jest wyższa, dlatego że trzeba wyższe dać 

wynagrodzenie nauczycielom. Więc ona jakby do zaraz zejdzie. I prawdopodobnie, 

przepraszam jeszcze jedno zdanie dołożę. Prawdopodobnie i w większości przypadków.  
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Tak jest, że jeżeli podwyżka przez rząd, bo na wynagrodzenie nauczycieli jest w drodze 

rozporządzenia określane, jest podwyżka w jakiejś kwocie rzucę 100  zł, to subwencji na to- 

na ten cel przekazywane jest dla Gminy np. w kwocie 80  zł, czyli tak mniej niż podwyżka. 

Więc tak Gmina na tym traci, że daje podwyżki Państwa nauczycielom, bo i tak musimy 

więcej dokładać. Jeszcze więcej, więc to, że Pan za wypatrzył, może tak jest. Ja nie 

sprawdziłem tego dokładnie. Ta podwyższona subwencja 700 000, to prawdopodobnie budżet 

Gminy będzie kosztowało około 800- 900 000  zł będziemy musieli i tak wyłożyć więcej, 

więc Gmina na tym prawdopodobnie traci. Tak bywa często.  

Gość 4 – chce Pan głosować za zamknięciem szkoły, a nie wie Pan, ile jest tak naprawdę 

subwencji na szkoły? 

Sławomir Czyżyk – proszę, proszę nie prowadzić tu polemiki, bo za chwilę zakończę i nikt 

nie będzie tutaj dyskutował. Zakończę sesję i na tym się skończy. Chcecie Państwo 

rozmawiać i tutaj na argumenty zdrowo – rozsądkowo, to proszę bardzo, a nie prowadzić mi 

tu żadnej po, jakiejś polemiki, a dlaczego tak? Pan też nie ma żadnej wiedzy na to, bo czytać 

Pan tylko z tego audytu i nie zapytasz Pani no to ci to jest odpowiedź jasna, skąd to bierze,  

a rozliczenie jest w 2024 roku w tej rubryce jest do pół roku.  

Gość – cofnijmy się do 23.  

 Bartłomiej Batko – jednym zdaniem mogę to Panu wyjaśnić, w każdych latach analizując  

w tej tabeli od 20 roku 21, 22, 23 jest kwota subwencji, kwota kosztów i mamy tak w 20 roku 

różnica między przychodami, a rozchodami to 600 000, w kolejnym roku 800, w kolejnym 

800, następnym 950. I ten rok jeszcze nie został zamknięty, więc nie możemy się do niego 

odnosić. Natomiast tak widzimy w każdym roku koszty rosną. Subwencja rosła, ale wydatki 

rosły jeszcze bardziej, w związku z tym coraz więcej dokładamy do tej oświaty. To wynika  

z tabel, a ten rok, jeżeli nie został zamknięty, pusta rubryka, bo nie można się do niego się 

odnieść.  

Sławomir Czyżyk – dobrze. Dziękuję bardzo.  

Bartłomiej Batko – przepraszam, przepraszam jedno zdanie, jeśli mógłbym.  

Sławomir Czyżyk - tak, Bartek proszę.  

Bartłomiej Batko – jako Radny dobrze wiem, jakie są wydatki, mam wszystkie informacje 

regularnie dwa razy w roku, mam dokładne tabele i wiem, na czym się odnoszę. Tutaj się też 

odnoszę do Pani, że Pani nie wie, że ja nie wiem, że nie interesuje się, wiem doskonale. Mam 
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pełną informację finansową o szkołach.  

Sławomir Czyżyk – dziękuję, bardzo proszę koleżanka tutaj.  

Adriana Opłatek – ja bym chciała się odnieść do konkretów, do tych pytań, dlaczego nie 

byliśmy. Nie byliśmy wycieczką, że tak się wyrażę. Ja powiem prywatnie byłam w jednej  

i w drugiej, w każdej ze szkół na terenie Gminy. I proszę nie mówić, że nie byliśmy tak? To, 

że wycieczką to nie wiem, czy to, że tak powiem dobre zamieszanie, ale my idziemy zgodnie  

z procedurą, teraz pochylamy się nad uchwałą o zamiarze likwidacji. Tak? Każdy z nas ma 

wiedzę, każdy ma z roku na rok, jeżeli chodzi o liczby, o kwoty. I nie podoba mi się znowu  

z kolei jak Państwo nam zarzucacie, mi się nie podoba Wasza, że tak powiem podejście, bo 

nie jesteście za, żeby nie zamykać w ogóle szkół. Ja rozumiem, że każdy dba o własny 

interes, my dbamy o interes jako przedstawiciele 10 000 naszych mieszkańców Gminy. Tak? 

A Państwo teraz pokazujecie, co dla mnie to jest przykre Szkole w Kleszczynie. Czy ktoś 

jest? Mówię już ostatnio też pytałam, czy ktoś jest tu z Kleszczyny? Gracie Państwo 

troszeczkę nie fair? Tak. Jeżeli mielibyśmy się tutaj? Nie wiem, licytować i to jest moja 

odpowiedź na Pani pytanie, jeżeli czemu nie byliśmy, idziemy zgodnie z procedurą, na razie 

rozmawiamy o zamiarze likwidacji, tak? A procedura wskazuje, kolejne kroki. Dziękuję.  

Gość 1 – jeżeli postępujemy nie fair, że tutaj nie ma Kleszczyny to tak samo Państwo Radni 

postąpiliście robiąc tą analizę tylko typowo pod to, że nasza szkoła jest nierentowna.  

Sławomir Czyżyk - mamy, nie tylko mamy, nie tylko, bo mamy całej oświaty analizę, całej 

oświaty.  

Adriana Opłatek – przepraszam, no to dopowiem. Podstawowa tylko analiza ze względu 

wynika ilości dzieci. Tak? Po kolei, nie zamkniemy Kleszczyny, bo jest tam powyżej. Ale 

zgodnie z wynikami tak? Z matematyką i z liczbami dokładane jest do tych szkół jak 

najwięcej i jest najmniejsza liczba dzieci.  

Sławomir Czyżyk - słuchajcie, nikt nie znajdzie, nikt w tej sytuacji nie znajdzie złotego 

środka, bo cały błąd tkwi nie w nas, bo pewnie ja odnoszę już od dłuższego czasu rząd stosuje 

taką spychologię. Poprzedni rząd 8 lat pracował nad jakimiś tam zmianami dla tych małych 

szkół. Teraz nowy, rząd i nie wypracował nic, tylko dawali podwyżki, podwyżki, a z tych 

podwyżek i inne koszty utrzymania bieżące rosły. Wszystko na Gminę, na Gminę, na Gminę. 

My to też musimy skądś brać i musimy brać odpowiedzialność za cały budżet. Teraz już 70. 

parę. No ale. Proszę Panią, ja proszę Panią, ja nie przerywałem i nie staram się nie przerywać, 

niech mi Pani da dokończyć, ale dobrze. My odpowiadamy za 70 paro- milionowy budżet. 
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Gdzie potrzeb jest tak samo? Wysłuchaliście, jest wiele, jest każdym razem to jakiś 

kompromis, kompromis, kompromis, kompromis, ale Ci ludzie, którzy czekają na wodę, na 

budują się, Gmina się rozwija, mają dosyć już tych kompromisów. Oni po prostu też chcą. 

Oni też chcą – tak samo jak Wy, macie prawo do obrony Waszej szkoły, także oni mają 

prawo do swoich własnych interesów, też chcą, a my jesteśmy między młotkiem a kowadłem, 

tak jak Bartek kiedyś powiedział Pani Emilio. No może i czas zmienić i bardzo chętnie, 

jakbym chciał, żeby na tą chwilę na tą chwilę, chociaż część z Państwa tu się przesiadła. My 

przesiądziemy się tam i będziemy po prostu prowadzić taką polemikę jaką Wy teraz 

prowadzicie i zobaczymy, jak się przyjrzycie, jak to wszystko od środka wygląda, 

zobaczymy, jakie Wasze by były decyzje, a to, że nikt nie był, ja doskonale znam szkołę 

jedną doskonale znam szkołę drugą. I powiem, że mnie tutaj to, co powiedziałem, proszę 

bardzo, no jak widzicie, to wolę, róbmy zebrania jakieś w Kleszczynie, jedziemy, jedźmy do 

Kleszczyny, powiedziałem nie no, ale do Kleszczyny. Chodzi  

o zamknięcie szkoły w Kleszczynie. 

Gość 1 – my nie my chcemy zamykać Szkoły w Kleszczynie.  

Sławomir Czyżyk – no widzisz. No to. I teraz my, kierujemy się tym co mamy, bo doszliśmy 

do takiego momentu, że no naprawdę patrzą nam wszyscy na ręce, nie tylko społeczeństwo, 

które jest zainteresowane utrzymaniem szkół, ale całe patrzy nam na ręce. Jak to wszystko 

będzie wyglądać? Każdy ma swoje względem nas oczekiwania, żądania, jest taki moment, 

jaki jest i to, że Rada podkreślam Rada, bo już nie będę się odnosił do tych wpisów. Bo nie 

chce mi się odnosić, bo nie zniżę się do poziomu tych, którzy reprezentują w tych wpisów 

wpisach. Bo czekam my czekamy na decyzję, jeżeli dojdzie do podjęcia takich uchwał, 

czekamy na decyzję kuratora. Święta rzecz, święta rzecz, święta rzecz.  

Gość 1 – Panie Przewodniczący. Tylko dlaczego od kiedy Pan został przewodniczącym ciągle 

jest gorąco koło Sławianowa?  

Sławomir Czyżyk – Oj, nie przypominam sobie.  

Gość 1 – proszę odgraża się za każdym razem. Ja. Zwolni spokojnie, bo nie rusza. 20. 

Możecie iść jeszcze mieć problemy. Może się. Bo 5 lat temu na temat szkoły, jak wpadłeś do 
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mnie do domu.  

Sławomir Czyżyk – że co?  

Gość 1 – na temat zamierzenia szkoły powiedziałeś, ale.  

Sławomir Czyżyk – a co to kogo. Do kogo ta sama sytuacja? Ja sam? No bo to się ciągnie już 

od 20. 8 lat. Albo i dłużej, albo i dłużej, albo i dłużej. No tak jest, nie będziemy tutaj tu 

urządzać prywatnych jakiś targowicy. Janek – proszę. Minuta, minuta.  

Gość 5 – dobrze, nie będę się długo rozwodził. Skoro macie mało dzieci w Sławianowie Jest 

bardzo proste rozwiązanie. Mamy piękną kuchnię w tej szkole można zrobić dom seniora – 

oddzielnie, jest ładne zaplecze, gdzie na 50 osób tak jest, gdzie można zjeść i można by zrobić 

dom seniora osobnym wejściem, bo jest taka możliwość. Jest tamta sala. Skoro jest za drogie 

to utrzymanie, no są rozwiązania. Tylko trochę trzeba pogłówkować. No przecież to nie jest 

taki duży problem.  

Sławomir Czyżyk – no właśnie szukamy tego rozwiązania. 

Gość 1 – przenieście wszystkie przedszkola do nas…  

Gość 5 – są rozwiązania proste.  

Gość 1 – a w drugiej części budynku zróbmy jakiś nie wiem Senior – wigor. Tak jak 

chcieliście.  

Sławomir Czyżyk – musimy sobie szukać miejsca gdzieś, powoli Janek. Dobra. Proszę. 

Gość 6 – czy Państwo Radni wzięli pod uwagę taki scenariusz w szkole w Górznej i np. 

Zamykając szkołę w Górznej większość dzieci, by się przeniosła do miasta. W tym momencie 

tracicie około 1000 200 złotych subwencji, które przysługują po 20 000 na każde dziecko. 

Organizujemy transport, bo musicie zorganizować. Nie wiem dla 5 – 10 osób do Radawnicy 

plus do tego utrzymanie drogi i finalnie może się okazać, że dokładamy tyle samo.  

Adam Tomaszewski – wie Pan co, akurat nie jeżeli nawet, jeżeli takie zrobić  

rzeczy – dowozy Pan liczy itd. to na pewno to nie będzie koszt 2  000 000 do każdej szkoły, na 

pewno nie.  

Gość 6 – generalnie rzecz biorąc, tak tylko że to nie mieliśmy kosztu 2 000 000, tylko tam 

była dopłata. Przykładowo do Górzna około 1 000 000  zł mniej więcej teraz tracimy całą 

subwencję. Musimy i tak dowodzić te dzieci. Plus do tego utrzymanie drogi, bo 
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prawdopodobnie to będzie droga z Nowego Dworu. Myślę, że utrzymanie i w takim stanie jak 

do tej pory 3 taczki piachu na rok posypanie śliskiej to nie przejdzie, żeby wozić dzieci. 

Także to też są jakieś tam koszty. I tak naprawdę, jeżeli byśmy chcieli zrobić priorytet z tej 

drogi, utrzymując ją jak drogę wojewódzką powiedzmy, gdzie teraz dzieci jeżdżą z Nowin do 

Górzna, no to też są spore koszty jednak, tak? Prywatny przewoźnik nie sądzę, żeby jeździł 

przez Złotów, bo będzie sobie ciął koszty, bo to też będzie pewnie jakiś tam przetarg, żeby to 

było jak najtaniej wożone. I tak naprawdę wylejecie dziecko z kąpielą. Może się okazać, że 

oszczędności będą z tego tytułu żadne. A tak naprawdę rozwalimy fajną placówkę.  

Sławomir Czyżyk – zsumowując wie Pan, ja Panu powiem tak, że my byśmy w ogóle jako 

samorząd i to pewnie każdy jak Pan poczyta obojętnie, w jakich tam, w prasie czy w mediach. 

Każdy samorząd ma ten sam problem z oświatą. Bylibyśmy naprawdę wdzięczni rządowi, 

państwu, nie wiem komu czy Pani Minister oświaty, gdyby w ogóle zabrała nam oświatę  

z Gmin, powiatu w ogóle zabrała i nie, mogłyby funkcjonować najmniejsze pojedyncze klasy. 

Byśmy byli święci, my byśmy byli skłonni, naprawdę chyba bylibyśmy skłonni dowozić 

dzieci, utrzymywać budynki, ale nie mając pozostałych rzeczy. Wynagrodzenia nauczycieli, 

etc. etc. etc., pochodnych od tego wsio, wsio, wsio i bylibyśmy naprawdę wdzięczni.  

 Gość 2 – ale to o Pana wdzięczność tu chodzi, czy  o ludzi? Nie o ludzi, no, ale ja mówię 

Pani, bo jaka jest sytuacja? Bo to w tej chwili jest sytuacja, taka jest algorytm przyznawania 

subwencji. Niczego nie będzie Pan musiał, niech Pan zrezygnuje, niech przyjdą ludzie- Radni, 

którzy pukają do drzwi przed wyborami obiecują Bóg wie, co. Wczoraj przeglądałam sobie 

ulotki, które mi rzucacie pod drzwiami, w klatkę do domu. Mało? No, słów brak, poszerzenie 

oświaty, a Pan dziś mówi, że to jest kula u nogi. Proszę zrezygnować, przyjdą tacy, którzy 

powiedzą: w każdej wsi powinno być przedszkole. Każda szkoła jest warta. 

Sławomir Czyżyk – jeżeli, proszę Panią, by się tacy znaleźli chętnie, każdy z nas by pewnie 

zrezygnował na rzecz takich osób. To mówi Pani o ulotkach? Niech na samym zakończenie, 

bo ta droga prowadzi donikąd. Ale, ale powiem Pani jedną rzecz, gdzie tu mam. My jesteśmy 

samorządem najniższego szczebla, widzi Pani, jak praca wygląda od kuchni, ale też mamy 

swoich przedstawicieli w radzie powiatu. Wie Pani, kto jest z naszego okręgu, który powinien 

o nasze też interesy dbać, powinien się tu zjawić na tym, ale to nie chodzi o to, że nie może. 

My tu już nie chodzi o 1 osobę, widzicie kogokolwiek, ale to nie o to chodzi. Nikt się nie 

interesuje naszymi problemami. Nie nic. A dziękuję bardzo. Dobrze. Drodzy Państwo, ja 

mam jeszcze. Zamykam tą dyskusję, bo my ten problem, przyjmujemy wszystkie wnioski. 

Wszystko zostało nagrane, zaprotokołowane. Magda wszystko jest zaprotokołowane, tak? 
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Dobrze jeszcze mam teraz tak dwie petycje muszę przekazać na ręce, na ręce 

przewodniczącego komisji skarg, wniosków, a  Bartek jeszcze coś chciałeś? Proszę Bartek, 

jeżeli chcesz.  

Gość 4 – można? Chciałem sprostować tylko, bo Pan Batko mówi, że to prawdopodobnie jest 

na podwyżkę nauczycieli i kadry te 700 000 subwencji, która wzrosła. Chciałem się zapytać 

nauczycieli, bo jest 20 nauczycieli czy nauczyciele dostali 35 000 podwyżki? To jest 35 000 

na osobę. To jest jakaś bzdura, no kpina no. Rok, no na rok, no to jest na rok, na ile 700 000 

podzieli Pan na 20 osób, to jest 35 000. Niech Pan nie mami takimi bzdurami ludzi, to jest na 

rok, przecież na rok te 3 000 podwyżki miesięcznie. Kto dostał tyle? Miesiąc? Te podwyżki 

miesięczne. Jeśli szkoły zamykamy tak w Sławianowie czy w Górznej, to przecież chyba 

istnieją kalkulacje. Mamy już końcówkę grudnia. Ile w takim razie do szkoły będzie trzeba 

dołożyć w tym roku? Chciałbym się dowiedzieć, ludzie chcieliby się dowiedzieć, ile nasza 

szkoła będzie kosztowała w tym roku jeszcze budżet Gminy. Istnieją przecież kalkulacje. 

Mamy grudzień… 

Sławomir Czyżyk – jeszcze nie jest zakończony rok do końca. O ile brakuje. Jeżeli, jeżeli 

sobie. Ale Radni zamykają. Proszę, proszę o spokój, po kolei, chce Pan uzyskać odpowiedź? 

Czy nie?  

Emilia Konopińska – Nochowicz – nie znam na pamięć całego budżetu, no zapraszam do 

działu obsługi oświaty i możemy.  

Gość 4 – ostatnio o to pytałem i nikt się nie przygotował?  

Sławomir Czyżyk – zamykam dyskusję, jeżeli Pan będzie zainteresowany takimi danymi, 

zapraszam do Pani Skarbnik. Pani Skarbnik, zamykam dyskusję. Jeżeli będzie Pan 

zainteresowany, zapraszam, odsyłam do Pani. Na pewno uzyska fachowej odpowiedzi. Dwie 

petycje Panie Przewodniczący na Pańskie ręce przekazuje: petycja w obronie Szkoły 

Podstawowej imieniem Tonye’go Halika w Górznej i w sprawie petycji, to jest no tak, to nie 

pisze, że to petycja, ale w sprawie: sprzeciw wobec planowanej likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Sławianowie. Proszę bardzo, prosiłbym o rozpatrzenie wszystkich zarzutów, 

argumentów i ustosunkowanie się i przesłanie informacji do zainteresowanych osób.  

Proszę bardzo. Zamykam dyskusję, Adam chciałeś coś powiedzieć, nie? Dziękuję serdecznie 

wszystkim, że chcieliście Państwo przybyć na tą dzisiejszą sesję. Jest nam niezmiernie miło, bo 

to już któryś raz. Fajnie się tak obraduje przy takim szerokim gremium, można bliżej od 

podszewki poznać problemy, zasady, tylko żeby to było na zdrowych zasadach. Życzę 
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wszystkim zdrowych, spokojnych świąt przede wszystkim. Dobrej myśli, bądźcie dobrej 

nadziei tak jak my wszyscy jesteśmy. Może coś się akurat zmieni. Wszystkiego dobrego  

w Nowym Roku, życzę również dużo zdrowia, samych sukcesów. Proszę Panie Wójcie, jeszcze 

Pan chciał?  

Piotr Lach – ja też w kwestii takiej kurtuazyjnej, po pierwsze: dziękuję za przyjęcie budżetu. 

Oczywiście zdajemy sobie sprawę, że ten budżet będzie wielokrotnie zmieniany  

i dostosowywany do potrzeb, które będą się pojawiały, ale mimo wszystko bardzo dziękuję za 

jego przyjęcie. I oczywiście biorąc pod uwagę ten przedświąteczny czas, składam wszystkim 

najlepsze życzenia. Oczywiście wolelibyśmy na pewno wszyscy kończyć tą sesję w innej 

atmosferze, ale no taka jest nasza praca w samorządzie i mam nadzieję, że uda się znaleźć 

jakieś rozwiązania, które no będą się wpisywały w ten czas przedświąteczny, jakieś, jakieś 

iskierka nadziei gdzieś się pojawi. Życzę wszystkim – wszystkiego dobrego.  

  

Więcej dyskusji nie było 

Ad. 20 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk 

podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął IX sesję Rady Gminy Złotów. 

 

Obrady zakończono o godz. 1029 
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